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Zápis č. 4 

ze 4. zasedání Zastupitelstva města Bystřice pod Hostýnem konaného dne 13.5.2015 v 

zasedací síni Městského úřadu Bystřice pod Hostýnem 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
Jednání zastupitelstva města bylo zahájeno v 15:00 hodin a ukončeno v 17:20 hodin. 
 
Přítomno: všech 21 členů zastupitelstva 
 
Jednání zastupitelstva města zahájil a řídil starosta Mgr. Zdeněk Pánek.  
Starosta jmenoval: 
- zapisovatele:   
Iva Urbanová 
Ing. Veronika Wallerová 
 
 
- ověřovatele zápisu:    
Tomáš Horák 
Jiří Ott 

                                                                              
Starosta úvodem ověřil přítomnost členů zastupitelstva a konstatoval, že je přítomna 
nadpoloviční většina jeho členů a zasedání je tak usnášeníschopné.  
Členům zastupitelstva připomněl, že mají právo a povinnost rozhodovat se podle svého 
nejlepšího přesvědčení a sami na vlastní odpovědnost rozhodují, co považují pro město za 
nejprospěšnější. Dále konstatoval, že zápis z minulého jednání zastupitelstva je k nahlédnutí 
u zapisovatelů, nebyly proti němu vzneseny námitky. 
Při zahájení jednání zasedání zastupitelstva města byli přítomni zástupci veřejnosti. 
 

Jako první přednesl návrh bodů programu jednání navržených k projednání radou města:  
 

1. Rozpočtové úpravy 2015 
2. Návrh na uzavření dodatku č. 2 smlouvy č. O/0092/2010/DOP o poskytnutí 

finančního příspěvku za účelem dopravní obslužnosti 
3. Pověření člena Zastupitelstva města Bystřice pod Hostýnem v souladu s § 11a 

zákona č. 301/2000 Sb., o matrikách, jménu a příjmení a o změně některých 
souvisejících zákonů, ve znění pozdějších předpisů, k přijímání prohlášení 
snoubenců o uzavření manželství 

4. Majetkové záležitosti 
5. Odpovědi na dotazy občanů 
6. Závěr 
 

Starosta navrhl navíc doplnit program jednání o nový bod „Aktuální informace 
k cyklostezkám“. Ten navrhl zařadit na program jednání jako bod č. 5, s tím, že body 
navržené radou města jako 5 a 6 by byly posunuty a staly by se body programu 6 a 7. 
 
Starosta se dotázal, zda má někdo pozměňující či doplňující návrh k předloženému návrhu 
programu. 
 

Protože nebylo dalších dotazů ani doplňujících návrhů, nechal starosta hlasovat o tomto 

návrhu programu jednání: 

1. Rozpočtové úpravy 2015 
2. Návrh na uzavření dodatku č. 2 smlouvy č. O/0092/2010/DOP o poskytnutí 

finančního příspěvku za účelem dopravní obslužnosti 
3. Pověření člena Zastupitelstva města Bystřice pod Hostýnem v souladu s § 11a 

zákona č. 301/2000 Sb., o matrikách, jménu a příjmení a o změně některých 
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souvisejících zákonů, ve znění pozdějších předpisů, k přijímání prohlášení 
snoubenců o uzavření manželství 

4. Majetkové záležitosti 
5. Aktuální informace k cyklostezkám 
6. Odpovědi na dotazy občanů 
7. Závěr 

 

 

Hlasování: jednohlasně pro (21 přítomných členů ZM)  
 
 
 

1) Rozpočtové úpravy 2015 

Ing. Eva Šillerová, vedoucí finančního odboru, předložila zastupitelstvu k projednání 
návrh rozpočtového opatření č. 10/2015. Toto rozpočtové opatření doporučila ke schválení 
rada města. 

Rozpočtovým opatřením č. 10 se navyšují výdaje města o částku 3.500.000 Kč, výdaje 
budou kryty čerpáním zdrojů z minulých let. Po provedení rozpočtového opatření bude výše 
rozpočtového schodku činit 14.481.440 Kč. Konkrétně se návrh rozpočtového opatření týká 
navýšení výdajů na projekt „Zlepšení tepelně technických vlastností objektu areálu 
ZŠ Bratrství Čechů a Slováků Bystřice pod Hostýnem“ o částku 3.000.000 Kč, kdy celková 
předpokládaná hodnota projektu činí 18.000.000 Kč, dále zapojení výdajů ve výši 50.000 Kč 
na projekt „Nemovitosti v ulici Tyršova v Bystřici pod Hostýnem“. Dále se navrhuje začlenit 
do rozpočtu výdaje na projekt týkající se výměny a rozšíření stávajícího kamerového 
systému v Bystřici pod Hostýnem, a to výdaje na 1. etapu 450 tis. Kč. 
Ing. Eva Šillerová seznámila zastupitele o změnách rozpočtu, které jsou uvedeny v níže 
uvedené tabulce. 

 
 

Ing. Šillerová předala slovo Mgr. Kateřině Škarpichové, která nejprve podala informace 
k požadavku na navýšení výdajů investičního projektu „Zlepšení tepelně technických 
vlastností objektu areálu ZŠ Bratrství Čechů a Slováků Bystřice pod Hostýnem“ o částku 
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3.000.000 Kč.  Mgr. Škarpichová uvedla, že tento projekt má přislíbenou dotaci z programu 
Zelená úsporám ze Státního fondu životního prostředí ve výši 8.951.490 Kč. 
V dubnu 2015 byla investorovi předána projektová dokumentace k realizaci a k výběrovému 
řízení s aktualizovaným rozpočtem investiční akce. Celkové náklady akce stanovené 
v projektové dokumentaci v tzv. „ceníkových“ cenách činí 24.000.000 Kč vč. DPH. 
S ohledem na toto navýšení rozpočtu oproti původnímu předpokladu byl požádán odbor 
vnitřní správy o vyčíslení reálného odhadu nákladů na stavbu. Radě města byl dne 
15.04.2015 předložen propočet, který vycházel ze skutečných rozpočtů staveb, jejichž 
zateplení město v minulých letech realizovalo – MŠ Palackého, MŠ Bělidla, Bělidla 1405–
1407 a Sídliště 1515–1517. Reálný odhad ceny zateplení objektu ZŠ byl tímto způsobem 
stanoven na cca 15.800.000 Kč vč. DPH. S ohledem na výše uvedené doporučuje oddělení 
strategického plánování a projektového řízení uvedené rozpočtové opatření, kdy do 
předpokládané ceny investice byla zahrnuta i určitá rezerva. Částka 18.000.000 Kč bude 
v zadávací dokumentaci pro výběr zhotovitele stanovena jako předpokládaná hodnota, která 
je pro zadavatele veřejné zakázky limitní. Co se týká současného stavu projektu, byla 
zaslána projektová dokumentace ke kontrole energetické agentuře Zlínského kraje 
i poskytovateli dotace a je připraven návrh zadávací dokumentace. Pokud se schválí 
rozpočtové opatření, bude zahájeno výběrové řízení a fyzická realizace by tak mohla 
proběhnout do konce letošního roku. 
 

Diskuze 

Z. Rolinc se dotázal, proč je tak velký rozdíl mezi odhadem ceny v nově zpracované 
projektové dokumentaci, která je stanovena na 24 mil. Kč  a odhadu ceny z aktuální cenové 
hladiny, která činí 16 mil. Kč? 

Starosta konstatoval, že stavebnictví se momentálně nachází v recesi, z tohoto důvodu jsou 
ceny často na nízké úrovni, odbor správy majetku se snažil stanovit průměrnou cenu dle 
prací, které byly vykonány v posledních letech, např. zateplení domů u rybníka. Z těchto 
stavebních prací se vyhodnotila cena pro zateplení ZŠ Bratrství, Čechů a Slováků. Starosta 
vyslovil názor, aby zastupitelé schválili navýšení rozpočtu o cca 3 mil. Kč, a město se poté 
bude snažit vysoutěžit nižší cenu. Pakliže město nižší cenu nevysoutěží, nebude možné 
realizovat tento projekt.  
Domnívá se, že trh je zasycen firmami, které se zabývají zateplováním v rámci projektu 
Zelená úsporám, a doufá, že se městu podaří dosáhnout nižší ceny, která by mohla činit 
18 mil. Kč. 

Z. Rollinc zmínil, že dvojnásobná cena oproti původnímu rozpočtu je podle něj 
nepochopitelná. 

Mgr. Škarpichová dodala, že v nové projektové dokumentaci jsou některé věci 
naprojektovány navíc, např. statické zajištění atik pavilónů 1. stupně, a např. fasádní izolace 
musí být zajištěna pod terénem apod. 

Starosta řekl, že je známo, že projektované ceny staveb jsou většinou o cca 25 % 
nadhodnoceny oproti reálným cenám. 
 
 
 

Dále Mgr. Škarpichová pokračovala k druhému bodu navrženého rozpočtového opatření, 
kterým by se do rozpočtu města začleněnily výdaje na projektový úkol „Nemovitosti v ulici 

Tyršova v Bystřici pod Hostýnem“, a to ve výši 50.000 Kč. 
V únoru 2015 obdrželo město Bystřice pod Hostýnem dopis statutárního náměstka hejtmana 
Zlínského kraje, informující o vyhlášeném záměru úplatného převodu krajských pozemků 
v k. ú. Bystřice pod Hostýnem, ulice Tyršova. Jedná se o pozemek parc. č. 876 (ostatní 
plocha) a pozemek parc. č. 1212 (zastavěná plocha a nádvoří), na kterém se nachází objekt 
občanské vybavenosti č. p. 1145, který v minulosti sloužil pro potřeby teoretické výuky 
Střední školy nábytkářské a obchodní Bystřice pod Hostýnem. Dne 15.04.2015 byl radou 
města schválen projektový úkol vč. projektového týmu, jehož úkolem by mělo být zpracování 
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dispoziční studie objektu bývalé školy a zpracování navazujících odborných dokumentů, 
které se stanou podkladem pro zastupitelstvo města při rozhodování o případné koupi 
předmětných nemovitostí. Objekt v současnosti nabízí ke koupi realitní kanceláře. 

 

Starosta podotkl, že budovu si byla prohlídnout stavební komise a rada města. Pokud 
budou mít zastupitelé zájem, bude jim umožněna prohlídka této budovy. Objekt sloužil pro 
účely střední obchodní a nábytkářské školy. V současnosti je asi rok nevytápěn. Nedávno 
přišla nabídka z Krajského úřadu Zlínského kraje ke koupi objektu, jehož cena je odhadnuta 
na 8,9 mil. Kč. Cena je pouze informativní. V pondělí 18.05.2015 se bude konat zasedání 
Rady Zlínského kraje s Radou města Bystřice pod Hostýnem, při kterém bude tato záležitost 
dále projednávána. Cena je otevřená a dá se o ní ještě diskutovat. Dodal, že objekt může, 
v případě jeho prodeje soukromému subjektu, v budoucnu generovat určité problémy, 
příkladem je hotel Podhoran. Budova je v centru města, v blízkosti domu s pečovatelskou 
službou a v blízkosti zdravotnického zařízení. Starosta by byl rád, kdyby objekt byl městu 
ekonomicky přínosný, chtěl by, aby se z části využil na sociální bydlení. Budova je rozsáhlá, 
bude vyžadovat  min. 2 až 3 náměty, jak je využít. Naskýtají se variantní řešení, např. dům 
s pečovatelskou službou či sídlo oblastní charity. V neposlední řadě je možno uvažovat 
o prodeji jiných městských budov, např. objektu v ul. 6. května. 

P. Loupanec se dotázal, jaké je další možné komerční využití kromě bydlení? 

Starosta upozornil, že nemá všechny náměty a dodal, že pokud by město zadalo studii 
využitelnosti, budou svolány jednotlivé odbory, které by se k tomu vyjádřily. Vycházel by 
z faktu, že stát nabízí dotační tituly, které by mohly být využity na financování úprav 
nemovitostí v ulici Tyršova. 

Mgr. Eva Studená doplnila, že z dotačních titulů lze v současnosti čerpat částky na 
rekonstrukce objektů pro sociální bydlení. Ta je však pro město omezena počtem 25ti bytů, 
což by asi úplně neobsáhlo celý objekt. 

Ing. I. Doležel se dotázal, zda Zlínský kraj neuvažuje o nějakém jiném využití ve svůj 
prospěch. Zřizuje ve městě ZUŠ a základní školu praktickou a speciální. Zvláštní škola 
užívá, ve srovnání s objektem na Tyršové ulici, mnohem více nevyhovující prostory. Objekt 
na Tyršové ulici je nedávno zrekonstruován pro školské potřeby a mohl by být vyhovující pro 
oba zmíněné typy škol. Dosavadní zvláštní škola je v nájmu v prostorách města, pokud by ji 
vyklidili, město by získalo prázdnou budovu a mohlo by ji nějakým způsobem využít.   

Starosta podotkl, že základní škola praktická a speciální je škola internátní a z toho důvodu 
by se budova v Tyršové ulici musela rekonstruovat, jelikož na to není dostatečně vybavena. 

Mgr. Jelínková doplnila, že Zlínský kraj zřizuje i Domov pro osoby se zdravotním postižením 
Javorník. Na prohlídku objektu přišlo vedení Javorníku, které by ho využilo pro případné 
chráněné bydlení. Podotkli, že objekt je pro ně rozsáhlý, využili by z toho jen malou část. 

Ing. Doležel dodal, že půdní prostory jsou docela velké a mohla by tam vzniknout 
i tělocvična, jejíž vybudování dříve zvláštní škola ve svém současném areálu požadovala. 

Z. Tomeček vznesl dotaz, zda je pravda, že kraj uvažuje o zrušení této zvláštní školy. 

Starosta odpověděl, že si myslí, že se nejedná přímo o projednávání bodu „Zrušení“. Jako 
příklad uvedl dnešní zprávu o zařazení bodu „Zrušení lékařské služby první pomoci (tedy 
lékařské pohotovosti) v Bystřici pod Hostýnem“, který měl být údajně zařazen na program 
pondělního výjezdního zasedání Rady Zlínského kraje. Ukázalo se, že jde pouze 
o ekonomický rozbor využití lékařské služby první pomoci.  

Mgr. Koláček nesouhlasí s názorem ministerstva, které zastává názor, že by se většina dětí 
ze zvláštních škol měla přesunout do normálních základních škol. 

Starosta se dotázal, zda jsou další návrhy ke studii využitelnosti. 

Mgr. Studená uvedla, že zpracování studie je důležité, a to z toho důvodu, aby zastupitelé 
měli dostupné informace o možném využití objektu. Domnívá se, že zaměstnanci města 
nemají dostatečné zkušenosti k tomu, aby dokázali posoudit využitelnost objektu. Při 
stanovení ceny se vycházelo z ceny u dispoziční studie na hotel Podhoran, zároveň byla 
vytvořena rezerva, a to v případě vyšší ceny budovy. Pokud by zbyly peníze, využily by se na 
zpracování znaleckého posudku. 
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P. Loupanec se dotázal, zda nám tato studie zodpoví na otázku, jestli město bude stále do 
tohoto objektu investovat nebo přinese i nějaký finanční přínos?  

Starosta podotkl, že tuto studii je možné nechat zhotovit a za předpokladu komerční činnosti 
se dá vypracovat cenová kalkulace. Dále podotkl, že je potřeba maximálně využívat 
dotačních titulů, tzn., aby město do tohoto projektu poskytlo minimum vlastních finančních 
prostředků. Vyslovil názor, zakomponovat do objektu co nejvíce ekonomických provozů 
a činností. 

Mgr. Studená doplnila, že dispoziční studie by měla odpovědět na to, zda do objektu lze 
umístit aktivity, o kterých současně víme, že jsou podporovány dotačně, např. sociální byty. 
Zadání dispoziční studie by mělo směřovat k tomu, aby objekt negeneroval jen náklady 
spojené s provozem, ale aby poskytoval i finanční návratnost. 

Z. Rolinc vznesl dotaz, zda budou mít zastupitelé možnost ovlivnit zadání obsahu této 
studie. 

Starosta nabídl zastupitelům možnost svolat pracovní jednání zastupitelstva s budoucím 
zpracovatelem studie a zároveň je vyzval k předložení případných dalších námětů. 
 

Mgr. Studená předala slovo veliteli Městské policie Bystřice pod Hostýnem, panu 

Bc. Radkovi Sigmundovi, který doplnil informace k třetímu bodu návrhu rozpočtového 
opatření, tedy k realizaci výměny a rozšíření kamerového systému ve městě.  
Dle Bc. Sigmunda má být projekt „Kamerový systém v Bystřici pod Hostýnem“ rozdělen do 
dvou etap. První etapa zahrnuje výměnu zařízení na pracovišti stálé dohledové služby 
městské policie a výměnu dvou stávajících analogových bodů za modernější digitální 
kamerový systém. Konkrétně se jedná o kamerový bod otočný v prostoru před radnicí 
a stacionární kamerový bod v prostoru vývěsní skříňky (skříňka pro umístění parte).  
Druhá etapa rozšíří kamerový systém o dvě stacionární kamery, které budou umístěny 
v prostoru centrálního autobusového nádraží. 
Realizace. I. etapy v roce 2015 by se měla týkat výměny stávajícího záznamového zařízení, 
které je umístěno na základně městské policie a digitalizace dvou kamerových bodů 
v prostoru náměstí. Předpokládané náklady by měly činit 450.000 Kč. 
Realizace II. etapy by měla proběhnout v roce 2016. Týkala by se využití vybudovaných 
optických tras. Jednalo by se o rozšíření kamerového systému do ulic Holešovská 
a Přerovská. Předpokladem je, že by na realizaci druhé etapy bylo požádáno o dotaci 
z programu Ministerstva vnitra – Prevence kriminality na rok 2016. Předpokládané náklady 
by měly činit 337.000 Kč. 
  

Diskuze: 

Místostarosta J. Ott podotkl, že systém je zastaralý, nevyhovující a doporučuje revitalizaci. 
Proběhlo sezení s pracovníkem Krajského úřadu Zlín, který tyto dotace zpracovává. Sdělil, 
že je možnost získat dotaci 350.000 Kč na rozšíření kamerového systému, podmínkou však 
je modernizace současného kamerového systému. 

Mgr. Heryán doplnil, že bezpečnostní výbor vyjadřuje podporu Bc. R. Sigmundovi, týkající 
se výměny stávajícího analogového systému za digitální. Dále navrhl, že se kamerový 
systém může rozšířit i do dalších rizikových oblastí města. 
Starosta se dotázal, zda může přejít k hlasování. 
 

Návrh usnesení:  
Zastupitelstvo města Bystřice pod Hostýnem schvaluje rozpočtové opatření č. 10/2015, 
kterým se upravují schválené výdaje rozpočtu 2015.  

Hlasování: pro hlasovalo 19 členů ZM, proti hlasoval 1 a 1 člen zastupitelstva se hlasování 
zdržel. 

 

 

 



 6 

2. Návrh na uzavření dodatku č. 2 smlouvy č. O/0092/2010/DOP o poskytnutí 

finančního příspěvku za účelem dopravní obslužnosti 

Starosta předal slovo D. Štollovi, pracovníkovi odboru dopravně správního, který 
přednesl informace k tomuto bodu programu. Rada města Bystřice pod Hostýnem dne 
01.04.2015 vyjádřila souhlas s návrhem na uzavření dodatku č. 2 smlouvy 
č. O/0092/2010/DOP o poskytnutí finančního příspěvku za účelem dopravní obslužnosti dle 
zákona č. 111/1994 Sb., o silniční dopravě, ve znění pozdějších předpisů, na území 
Zlínského kraje veřejnou autobusovou linkovou dopravou. Předmětem dodatku č. 2 je 
úprava výše finančního příspěvku poskytovaného městem Zlínskému kraji na zajištění 
dopravní obslužnosti v období od 01. 01. 2015, a to na částku 100 Kč na jednoho obyvatele. 
Pro rok 2015 je počet obyvatel dle vyhlášky ministerstva financí o procentním podílu na 
výnosu DPH a dani z příjmu 8 393, celková výše příspěvku na rok 2015 by tedy měla činit 
839.300 Kč. Uvedený příspěvek bude poskytován až do doby, kdy budou všechny linky 
veřejné linkové dopravy obsluhovat dopravci, kteří vzejdou z připravované veřejné soutěže 
na zajištění dopravní obslužnosti Zlínského kraje veřejnou linkovou dopravou. Předpoklad je, 
že se tak stane od 01.01.2018.  

 
 

Diskuse: 

Místostarosta J. Ott doplnil, že zastupitelstvo v roce 2014 schválilo částku 85 Kč na 
jednoho obyvatele a na rok 2015 částku 100 Kč. 

Z. Rolinc se dotázal na objasnění výše příspěvku na dopravce a výběru dopravce, kterému 
tento příspěvek kraj poskytne. 

Starosta odpověděl, že se dopravce soutěží, smyslem příspěvku je udržení principu 
solidarity mezi obcemi a zabezpečení dopravní obslužnosti všech obcí v rámci celého kraje. 
 
Protože nebylo dalších dotazů ani připomínek, starosta nechal hlasovat o tomto návrhu 
usnesení. 

 

Návrh usnesení:  
Zastupitelstvo města Bystřice pod Hostýnem rozhodlo uzavřít se Zlínským krajem tř. T. Bati 
21, Zlín, Dodatek č. 2 ke smlouvě č. O/0092/2010/DOP o poskytnutí finančního příspěvku za 
účelem zajištění dopravní obslužnosti dle zákona č. 111/1994 Sb., o silniční dopravě, 
v období od 01.01.2015 a dále, na částku 100 Kč na jednoho obyvatele. 

Hlasování: jednohlasně pro (21 přítomných členů ZM) 
 
 
 

3. Pověření člena Zastupitelstva města Bystřice pod Hostýnem v souladu s § 11a 

zákona č. 301/2000 Sb., o matrikách, jménu a příjmení a o změně některých 

souvisejících zákonů, ve znění pozdějších předpisů, k přijímání prohlášení snoubenců 

o uzavření manželství 

Mgr. Eva Františáková, vedoucí odboru občanských záležitostí, předložila 
k projednání pověření člena Zastupitelstva města Bystřice pod Hostýnem k přijímání 
prohlášení snoubenců o uzavření manželství v souladu s § 11a zákona č. 301/2000 Sb., 
o matrikách, jménu a příjmení a o změně některých souvisejících zákonů, ve znění 
pozdějších předpisů. 
Zákon č. 89/2012 Sb., občanský zákoník stanoví, že v případě občanského sňatku vstupují 
snoubenci do manželství před orgánem veřejné moci, přičemž zákon č. 301/2000 Sb., 
o matrikách, jménu a příjmení a o změně některých souvisejících zákonů, ve znění 
pozdějších předpisů (dále jen „zákon o matrikách“) stanoví, kdo je orgánem veřejné moci.  
Dle § 11 a zákona o matrikách se jedná o starostu, místostarostu nebo pověřeného člena 
zastupitelstva obce. Z uvedeného plyne, že oprávnění přijmout prohlášení snoubenců má 
přímo ze zákona starosta a místostarosta, další členové zastupitelstva k tomu musí být 
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pověřeni. Toto pověření je součástí výkonu samostatné působnosti. Z důvodu zajištění 
dostatečného počtu oddávajících a zkušeností z minulého volebního období při vykonávání 

svatebních obřadů se navrhuje pověřit paní Mgr. Šárku Jelínkovou.  
 
Protože nebylo dalších dotazů ani připomínek, starosta nechal hlasovat o tomto návrhu 
usnesení.  

Návrh usnesení:  
Zastupitelstvo města Bystřice pod Hostýnem pověřuje v souladu s § 11 a zákona 
č. 301/2000 Sb., o matrikách, k přijetí prohlášení snoubenců ke vstupu do manželství paní 
Mgr. Šárku Jelínkovou. 

Hlasování: jednohlasně pro (21 přítomných členů ZM). 
 
 
 

4. Majetkové záležitosti 

JUDr. Martin Olša, vedoucí odboru vnitřní správy, předložil k projednání: 
 

A) Převody nemovitého majetku: 

A1) žádost o koupi městských pozemků parc. č. 2251/8 a  parc. č. 2251/9, 

v k. ú. Bystřice pod Hostýnem, lokalita Cihelna. 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Žadatelé:  ………………………………………………… 

  ………………………………………………… 
Projednáno:  Rada města 01.04.2015: rozhodla zveřejnit záměr prodeje části 

předmětných pozemků o výměře cca 1.400 m
2
 

Využití dle ÚP: V současné době – plochy zemědělské 
  V návrhu nového ÚP - plochy smíšené obytné 

Důvodová zpráva: Jedná se o pozemky v lokalitě Cihelna, sousedící s areálem .A.S.A. 

skládka Bystřice, s. r. o. Žadatelka má zájem o odkup předmětných 
pozemků za účelem rozšíření zahrady u svého rodinného domu. 

  Předmětné pozemky sousedí se dvěma rodinnými domy, z nichž 
1 patří žadatelce, druhý spoluvlastní pan …………………... O koupi 
městských pozemků mají zájem oba žadatelé. 

  Rada města dne 01.04.2015 obě žádosti projednala a rozhodla 
zveřejnit záměr prodeje plochy o výměře cca 1.400 m

2
, přičemž pro 

případný prodej pozemků rada města navrhuje kupní cenu 70 Kč/m
2
. 

Jde o plochu, která funkčně souvisí s domem paní ………………. 
Pokud jde o plochu související s domem spoluvlastněným panem 
……………., rada města hodlá řešit prozatím smluvní vztah formou 
nájmu. 

 

Diskuse: 

Starosta dodal, že v lokalitě Cihelna je otevřena nová kompostárna. Pozemek sousedí 
přímo s prostorem skládky. Paní …………….. opravila domek, ve kterém žije a starosta je 
rád, že v této lokalitě někdo vůbec bydlí. 

Z. Tomeček podotkl, že s cenou souhlasí. 

Mgr. Heryán se dotázal, zda druhá polovina pozemku bude pro pana …………... 

Starosta odpověděl, že pokud bude mít pan ………….. zájem v rámci pozůstalosti, bude se 
to nějakým způsobem řešit. 

JUDr. M Olša doplnil, že celá plocha, o jejímž prodeji se momentálně jedná, byla historicky 
užívána rodinou pana ……………, která však k tomuto užívání neměla uzavřenu žádnou 
nájemní smlouvu. Dle pana ……………… jeho rodina pozemek zkulturnila a zahrada 
funkčně souvisela s domem. Část pozemku však již v současnosti využívá paní 
……………... Pokud by byl schválen předložený návrh usnesení, zůstane druhá část 
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předmětné plochy prozatím ve vlastnictví města. Pokud bude následně zájem pana 
……………. či jiného majitele tohoto druhého domu o odkoupení zbylé městské plochy či její 
části, bude to možno projednat. Osobně si myslí, že pokud se do domu bude chtít někdo 
stěhovat, bude si chtít vyřešit majetkově plochu u domu. 
Protože nebylo dalších dotazů ani připomínek, starosta nechal hlasovat o tomto návrhu 
usnesení.  
 

Návrh usnesení:  
Zastupitelstvo města rozhodlo prodat ………………………, pozemek parc. č. 2251/8 
o výměře 397 m

2
 a část městského pozemku parc. č. 2251/9 o výměře cca 1.000 m

2
, 

k. ú. Bystřice pod Hostýnem, a to za kupní cenu 70 Kč/m
2
. 

Hlasování: pro hlasovalo 19 členů ZM, proti nehlasoval nikdo a 2 členové zastupitelstva se 
hlasování zdrželi. 
 
 

A2) žádost o koupi části městského pozemku parc. č. 2840/22 o výměře 145 m
2
, 

v k. ú. Bystřice pod Hostýnem, lokalita Lázně. 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Žadatel:  …………………………………………… 
Projednáno:  Rada města 15.04.2015: rozhodla nezveřejňovat záměr prodeje  
Využití dle ÚP: V současné době – plochy veřejné zeleně 
  V návrhu nového ÚP - plochy dopravní infrastruktury 
Důvodová zpráva:  Jedná se o pozemek, který je součástí rozšířeného příkopu podél 

krajské komunikace v lokalitě Lázně. Žadatel má zájem odkoupit 
předmětnou část pozemku za účelem zajištění přístupu k pozemkům 
ve svém vlastnictví (v současné době je nucen využívat přístup přes 
pozemky soukromých vlastníků) a rovněž za účelem scelení svých 
nemovitostí. Žadatel navrhuje kupní cenu ve výši 100 Kč/m

2
.  

  Odbor vnitřní správy nedoporučuje v současnosti prodej části 
uvedeného pozemku, jelikož pozemek v současné době slouží jako 
přirozené koryto vody, v návrhu nového územního plánu je navíc 
v předmětném pozemku navrženo prodloužení vodovodního řadu 
a plynovodu (dle nového ÚP jsou zde navrženy plochy pro rekreaci 
a bydlení). 

  Rada města dne 15.04.2015 rozhodla nezveřejňovat záměr prodat 
část uvedeného pozemku, zastupitelstvu města doporučuje tento 
pozemek v současnosti neprodávat. 

 

 
Protože nebylo dalších dotazů ani připomínek, starosta nechal hlasovat o tomto návrhu 
usnesení.  
 

Návrh usnesení:  
Zastupitelstvo města rozhodlo neprodávat v současnosti část městského pozemku  parc. č. 
2840/22 o výměře 145 m

2
, k. ú. Bystřice pod Hostýnem. 

Hlasování: pro hlasovalo 20 členů ZM, proti nehlasoval nikdo a 1 člen zastupitelstva se 
hlasování zdržel. 
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A3) žádost o koupi městských pozemků parc. č. 1611/10, parc. č. 1611/14, parc. č. 

1611/13 a parc. č. 1611/15 o celkové výměře 265 m2, v k. ú. Bystřice pod Hostýnem, 

lokalita Lázně. 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Žadatel:  …………………………………………. 
Projednáno:  Rada města 29.04.2015: rozhodla zveřejnit záměr prodeje 

předmětných pozemků 
Využití dle ÚP: V současné době – plochy zahrádkářských osad 
  V návrhu nového ÚP - plochy rodinné rekreace 
Důvodová zpráva: Jedná se o pozemky v zahrádkářské kolonii v lokalitě Lázně. Žadatel 

má zájem odkoupit předmětné pozemky, jelikož jsou součástí jeho 
zaplocené zahrady. Žadatel navrhuje kupní cenu ve výši 30–50 Kč/m

2
.  

  Odbor vnitřní správy doporučuje prodat uvedené pozemky, obdobné 
pozemky město v minulosti prodávalo za 100 Kč/m

2
.  

  Rada města dne 29.04.2015 rozhodla zveřejnit záměr prodat 
předmětné pozemky, zastupitelstvu města doporučuje tyto pozemky 
prodat za cenu 100 Kč/m

2
. 

 

Diskuse: 
Protože nebylo dalších dotazů ani připomínek, starosta nechal hlasovat o tomto návrhu 
usnesení.  
 

Návrh usnesení:  
Zastupitelstvo města Bystřice pod Hostýnem rozhodlo prodat ………………, městské 
pozemky  parc. č. 1611/10, parc. č. 1611/14, parc. č. 1611/13 a parc. č. 1611/15 o celkové 
výměře 265 m

2
, v k. ú. Bystřice pod Hostýnem, a to za celkovou kupní cenu 26.500 Kč. 

Hlasování: jednohlasně pro (21 přítomných členů ZM)  
 
 

B) Nabývání majetku: 

B1) nabídka na odprodej pozemku parc. č. 488/5 (ostatní plocha) o výměře 1.310 m
2
, 

k. ú. Sovadina. 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Vlastník:  …………………………………………………. 
Projednáno:  Rada města 15.04.2015: doporučuje zastupitelstvu města vykoupit 

předmětný pozemek 
Využití dle ÚP: V současné době – plocha dopravy 
  V návrhu nového ÚP – plocha dopravy 
Důvodová zpráva: Předmětný pozemek se nachází v obci Sovadina, na pozemku je 

umístěna místní asfaltová komunikace, po níž je zajištěn přístup 
k několika rodinným domům v obci. V lokalitě okolo této komunikace je 
navíc dle návrhu nového územního plánu plánována zástavba 
rodinnými domy. Majitel nabízí uvedený pozemek městu k prodeji za 
cenu 100 Kč/m

2
. Odbor vnitřní správy doporučuje předmětný pozemek 

vykoupit. V současné době se stejné pozemky v Bystřici pod 
Hostýnem vykupují za cenu 100 Kč/m

2
. 

  Rada města dne 15.04.2015 doporučuje zastupitelstvu města, aby 
rozhodlo vykoupit předmětný pozemek, a to za kupní cenu 100 Kč/m

2
. 

 
Protože nebylo dalších dotazů ani připomínek, starosta nechal hlasovat o tomto návrhu 
usnesení.  
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Návrh usnesení:  
Zastupitelstvo města Bystřice pod Hostýnem rozhodlo vykoupit od dosavadního vlastníka 
pozemek parc. č. 488/5 o výměře 1310 m

2
, v k. ú. Sovadina, a to za celkovou kupní cenu 

131.000 Kč. 

Hlasování: jednohlasně pro (21 přítomných členů ZM)  
 

 

B2) prodej pozemku parc. č. 2817/7 (ostatní plocha) o výměře 122 m2, k. ú. Bystřice 

pod Hostýnem. 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Vlastník:  ……………………………………………. 
Projednáno:  Rada města 29.04.2015: doporučuje zastupitelstvu města vykoupit 

předmětný pozemek 
Využití dle ÚP: V současné době – plocha dopravy 
  V návrhu nového ÚP – plocha dopravy 
Důvodová zpráva: Předmětný pozemek se nachází v lokalitě Cihelna, nachází se pod 

místní komunikací. Odbor vnitřní správy doporučuje předmětný 
pozemek vykoupit. V současné době město obdobné pozemky 
vykupuje za cenu 100 Kč/m

2
. 

  Rada města dne 29.04.2015 doporučuje zastupitelstvu města, aby 
rozhodlo vykoupit předmětný pozemek, a to za kupní cenu 100 Kč/m

2
. 

 
Protože nebylo dalších dotazů ani připomínek, starosta nechal hlasovat o tomto návrhu 
usnesení.  
 

Návrh usnesení:  
Zastupitelstvo města Bystřice pod Hostýnem rozhodlo vykoupit od dosavadního vlastníka 
pozemek parc. č. 2817/7 o výměře 122 m

2
, v k. ú. Bystřice pod Hostýnem, a to za celkovou 

kupní cenu 12.200 Kč. 

Hlasování: jednohlasně pro (21 přítomných členů ZM)  

 

 

C) Narovnání smluvního vztahu: 

C1) žádost  o narovnání stavu týkajícího se dřívější směny pozemků parc. č. 408/1 a  

parc. č. 408/13 o celkové výměře 1.800 m
2
, k. ú. Bystřice pod Hostýnem (lokalita ul. 

Polní), za dům č. p. 25 spolu s pozemky parc. č. st. 73 a parc. č. 211 o celkové výměře 

1.735 m
2
, k. ú. Bystřice pod Hostýnem (lokalita ul. Sušilova). 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Vlastníci:  …………………………………………………. 

  …………………………………………………. 
Projednáno:  Zastupitelstvo města dne 15.12.2014 pověřilo městský úřad 

zpracováním znaleckého posudku a zajištěním dalších informací pro 
opětovné projednání této záležitosti. 

  Rada města dne 15.04.2015: opětovně záležitost projednala, nepřijala 
žádné usnesení. 

Využití dle ÚP: Pozemek aktuálně vlastněný žadateli: 
  V současné době je navržen v plochách zástavby rodinnými domy 

a přilehlých zahrad,  
  V návrhu nového ÚP: zemědělská plocha. 
  Sušilův dům: 
  V současné době i v návrhu nového ÚP: plochy polyfunkční zástavby. 
Důvodová zpráva:  Žadatelé podali prostřednictvím advokáta JUDr. Ivo Bubrjaka žádost 

o narovnání stavu týkajícího se dřívější směny pozemků parc. č. 408/1 
a  parc. č. 408/13 o celkové výměře 1.800 m

2
, k. ú. Bystřice pod 
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Hostýnem (lokalita ul. Polní), za dům č. p. 25 spolu s pozemky parc. č. 
st. 73 a parc. č. 211 o celkové výměře 1.735 m

2
, k. ú. Bystřice pod 

Hostýnem (lokalita ul. Sušilova). 
  Paní …………………. s panem ……………. směnili s městem v letech 

2007 a 2009 výše uvedené nemovitosti tak, že město se stalo 
vlastníkem tzv. Sušilova úmrtního domu č. p. 25 a související zahrady, 
žadatelé se pak stali vlastníky pozemků v lokalitě dnešní ul. Polní, 
které by měly být dle územního plánu určeny pro výstavbu rodinných 
domů. Ačkoli město Bystřice pod Hostýnem ve směnné smlouvě 
deklarovalo, že na pozemcích převáděných žadatelům neváznou 
žádná omezení, žadatelé zjistili, že přes tyto pozemky vede 
vysokotlaká plynovodní přípojka do areálu TON, a. s., čímž jsou tyto 
pozemky zcela zásadně znehodnoceny.  

  (Pozn.: Město o tomto omezení bohužel nemohlo vědět, neboť na 
pozemcích není evidováno věcné břemeno a předmětné pozemky 
město dříve bezplatně nabylo od Pozemkového fondu ČR, přičemž ani 
v této smlouvě o bezúplatném převodu nebyla zmínka o existenci 
předmětného plynovodu. Plynovod byl vybudován cca v roce 1991, k 
jeho stavbě nebyly v archivu stavebního úřadu dohledány žádné 
souhlasy vlastníků jednotlivých dotčených nemovitostí.)  

  Žadatelé požadují po městu nápravu vzniklého stavu, kdy jim byly 
převedeny pozemky o výrazně nižší hodnotě, než bylo zřejmé při 
uzavírání směnných smluv v letech 2007 a 2009. 

  Navrhují buď směnu jejich pozemků parc. č. 408/1 a  parc. č. 408/13 
o celkové výměře 1.800 m

2
, k. ú. Bystřice pod Hostýnem, za jiné 

pozemky města odpovídající hodnoty a využití, případně nabízí 
předmětné pozemky městu k zpětnému odkoupení za navrhovanou 
kupní cenu 950.000 Kč. Město však nevlastní žádné pozemky vhodné 
okamžitě k výstavbě rodinných domů, které by bylo možné se žadateli 
směnit.  

  Záležitost byla v prosinci 2014 projednána v zastupitelstvu města, to 
uložilo městskému úřadu, aby jednak zjistil další informace ohledně 
využívání předmětného plynovodu, jednak aby nechal zpracovat 
znalecký posudek oceňující dotčené nemovitosti žadatelů v ul. Polní, 
včetně popsání vlivu existence plynovodu na cenu těchto pozemků. 

  Odbor vnitřní správy zjistil, že plynovod sice není v současnosti 
společností TON, a. s., nijak využívaný, neboť areál společnosti není 
dosud plynofikován, v areálu společnosti není dosud vybudována ani 
regulační plynová stanice převádějící vysokotlaký plynovod na 
případné další středotlaké rozvody. Předmětné VTL potrubí je však 
plně „pod plynem“, tzn. v bezpečnostním pásmu kolem tohoto potrubí 
nelze stavět žádné budovy. 

  Odbor vnitřní správy dále nechal zpracovat znalecký posudek, z něhož 
vyplývá, že tržní hodnota pozemků v předmětné lokalitě (stanovená 
komparativní metodou) by v případě, kdy by mohly být využity pro 
výstavbu rodinných domů (tzn. pokud by přes ně nevedlo VTL 
plynovodní potrubí), činila 905.400 Kč (cena odpovídá sazbě 503 
Kč/m2). Vzhledem k existenci VTL potrubí lze pozemky využívat pouze 
k zemědělství jakožto ornou půdu, tržní hodnota předmětných 
nemovitostí je tak dle znaleckého posudku (stanoveno opět 
komparativní metodou) 28.800 Kč. 

  Odbor vnitřní správy dále upozorňuje na skutečnost, že předmětné 
pozemky v ulici Polní město Bystřice pod Hostýnem původně 
bezúplatně nabylo od Pozemkového fondu ČR. Bezúplatný převod byl 
umožněn pouze vzhledem k tomu, že šlo podle územního plánu 
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o pozemky určené k zástavbě rodinnými domy. V podmínkách 
uzavřené smlouvy o bezúplatném převodu je uvedeno, že město je 
povinno předmětné pozemky vrátit státu v případě, že by v územním 
plánu došlo ke změně v určeném způsobu využití těchto ploch 
(v případě, kdy by město už nemohlo předmětné pozemky vrátit, neboť 
už není jejich vlastníkem, muselo by uhradit státu finanční 
kompenzaci). V současné situaci není stavební využití předmětných 
pozemků možné a lze tak očekávat, že město bude muset ohledně 
předmětných pozemků dořešit i smluvní vztahy se státem 
(zastoupeným v současnosti pozemkovým úřadem). S ohledem na tuto 
skutečnost by bylo zřejmě vhodnější, aby se město opět stalo 
vlastníkem předmětných pozemků. 

  Všechny výše uvedené informace byly předloženy radě města na její 
schůzi dne 15.04.2015. Ta záležitost opětovně projednala. 

  Návrh usnesení, jímž by rada města doporučila zastupitelstvu města 
uzavření dohody o narovnání, podle níž by vzájemné vztahy byly 
vypořádány tak, že město se opět stane vlastníkem předmětných 
pozemků v ulici Polní, parc. č. 408/1 a parc. č. 408/13, o celkové 
výměře 1.800 m

2
, k. ú. Bystřice pod Hostýnem, oproti peněžité 

náhradě ve výši 905.400 Kč, však rada města nepřijala.  
 

Diskuze: 

Z. Tomeček navrhl, aby rodině byla kompenzována částka 905.400 Kč. 

Místostarosta J. Ott také souhlasí s tímto vyrovnáním. 

Mgr. Heryán připomněl, že město koupilo potenciální stavební pozemky v lokalitě Trávníky 
o celkové výměře cca 5.000 m

2
, přičemž výměra pozemku v ulici Sušilova je 1.800 m

2
, 

dotázal se, zda by nebylo možné pozemky směnit. 

JUDr. Olša odpověděl, že v ulici Trávníky nejsou momentálně dořešeny inženýrské sítě, 
pokud by se měla lokalita dále rozvíjet, bude to vyžadovat zásah ze strany města. Pozemek 
se dá vyměnit, ale majitelé budou mít problémy s nedostatečnou infrastrukturou u pozemku. 
Tyto problémy by pak město muselo dodatečně řešit. Město v dnešní době nemá stavební 
pozemek s veškerou vyřešenou infrastrukturou, který by se dal se žadateli směnit. 

Mgr. Heryán se dotázal, za jak dlouho by se daly směnit pozemky. 

JUDr. Olša  odpověděl, že momentálně se zpracovává projektová dokumentace na 
výstavbu první etapy technické infrastruktury v lokalitě Trávníky, realizování vlastní stavby se 
plánuje v příštím roce. V první etapě však jde pouze o úpravu infrastruktury kolem 
stávajících domů. 

Ing. Doležel vznesl dotaz, zda jsou v ulici Polní inženýrské sítě. 

JUDr. Olša odpověděl, že u pozemku je elektřina, v areálu průmyslové školy vede 
kanalizace, která by se dala napojit, plyn ani voda podle jeho názoru v ulici nejsou. Složitější 
napojení na infrastrukturu zohlednil odhadce v posudku stanovujícím potenciální cenu 
stavebního místa v ulici Polní. 

 

Mgr. Studená uvedla, že spolu s Mgr. Kőrberovou připravily dohodu o mimosoudním 
narovnání, upravující skutečnost, která byla navržena na radě města. Pozemky na ulici Polní 
by se převedly zpět městu. Sušilův domek, včetně jeho pozemků by měl raději zůstat ve 
vlastnictví města. Je to kompenzace současným vlastníkům, a to v takové hodnotě, která 
byla určena znaleckým posudkem jako potenciální hodnota stavebního pozemku v lokalitě 
ulice Polní v případě, kdy by zde nebylo vysokotlaké vedení plynu. Vzhledem k tomu, že 
město s tímto výdajem nepočítalo, Ing. Šillerová připravila návrh rozpočtového opatření, 
který by ošetřoval tuto částku tak, aby mohla být vyplacena v letošním roce. 

Mgr. Koláček uvedl, že s uzavřením dohody o narovnání ve znění navrženém radě města 
nesouhlasí. Je toho názoru, aby si majitelé vzali zpět Sušilův dům a město si vzalo zpět 
pozemky v ul. Polní. 
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Z. Tomeček dodal, že objekt Sušilova domu je památkově chráněný a že iniciátorem této 
památkové ochrany bylo město. 

Mgr. Heryán je toho názoru, že pokud se pozemky v ulici Polní nedají směnit za jiné 
městské pozemky, mělo by se město s majiteli finančně vyrovnat. 

Ing. Josinek uvedl, že tento problém je tak složitý, že by to měla být kauza pro nezávislý 
soud. S uzavřením dohody o narovnání ve znění navrženém radě města nesouhlasí, stejně 
jako Mgr. Koláček nemá výhrady ke zpětnému vrácení nemovitostí mezi žadateli a městem. 

Z. Rolinc konstatoval, že za částku 905.000 Kč město nekoupí bezcenný pozemek, zůstane 
mu přece Sušilův domek, který je v centru města a má strategické využití do budoucna. 

Starosta poznamenal, že už v dřívější době se argumentovalo o tom, aby pozemek 
u Sušilova domu byl využit jako parkoviště pro Společenský dům Sušil. 

Mgr. Studená podotkla, že pokud by žadatelům bylo známo, v jakém stavu jsou pozemky 
v ulici Polní, ke směně by nikdy nepřistoupili. 

T. Horák upozornil, že už na minulém zasedání zastupitelstva se řešila otázka, zda je možno 
zrušit památkovou ochranu budovy. Byl by rád, kdyby tuto možnost město prověřilo. 

Z. Rolinc potvrdil názor pana Horáka, doporučuje pověřit městský úřad touto problematikou. 

Starosta konstatoval, že město je v současné situaci podle zákona povinno se o budovu 
postarat. 

Ing.  Šillerová  seznámila  zastupitele s návrhem rozpočtového opatření, částka 905.000 Kč 
by byla hrazena ze zůstatku minulých rozpočtových období. 

Z. Rolinc doplnil, že částka je skutečně vysoká a otázku směřoval k paní …………….., zda 
by byla ochotna přijmout částku ve dvou splátkách. 

Mgr. Studená vysvětlila zastupitelům, že bude administrativně jednodušší částku uhradit 
najednou. 
 
Protože nebylo dalších dotazů ani připomínek, starosta nechal hlasovat o návrhu usnesení, 
které bylo zpracováno v dikci návrhu pana Tomečka.  
 

Návrh usnesení:  
Zastupitelstvo města Bystřice pod Hostýnem schvaluje změny rozpočtu dle rozpočtového 
opatření č. 11 /2015, kterým se upravují příjmy a výdaje schváleného rozpočtu 2015. 

Hlasování: pro hlasovalo 18 členů ZM, proti hlasovali 3 a žádný člen zastupitelstva se 
hlasování nezdržel. 
 

Návrh usnesení: 
Zastupitelstvo města Bystřice pod Hostýnem rozhodlo uzavřít Dohodu o mimosoudním 
narovnání, mezi Městem Bystřice pod Hostýnem a účastníky: 

panem ………………………………, 

paní …………………………………, 

paní …………………………………, 

paní …………………………………, 

jejímž předmětem je vypořádání vzájemných vztahů tak, že 
a) Město Bystřice pod Hostýnem se stává vlastníkem nemovitostí, a to pozemku p. č. 

408/1, o výměře 1558m² a pozemku p. č. 408/13 o výměře 242m², zapsaných v k. ú. 

Bystřice pod Hostýnem, u Katastrálního úřadu pro Zlínský kraj, katastrální pracoviště 

Holešov 

b) Město Bystřice pod Hostýnem zůstává vlastníkem st. p. č. 73 o výměře 633 m² 

s objektem č. p. 25 a pozemku p. č. 211, o výměře 1102 m² v k. ú. Bystřice pod 

Hostýnem, obec Bystřice pod Hostýnem, u Katastrálního úřadu pro Zlínský kraj, 

katastrální pracoviště Holešov 

c) Město Bystřice pod Hostýnem zaplatí na vypořádání vzájemných závazků 

Účastníkům částku 905.400 Kč (slovy: devět set pět tisíc čtyři sta korun českých). 

Částka je určena znaleckým posudkem č. 1463-018-2015 ze dne 21.01.2015, 
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znaleckého ústavu STATIKUM s.r.o., a je stanovena jako „obvyklá cena pozemků bez 

VTL plynového vedení“ zjištěná komparativní metodou. Částka bude uhrazena 

nejpozději do 31.12.2015. 

 

Hlasování: pro hlasovalo 18 členů ZM, proti hlasovali 3 a žádný člen zastupitelstva se 
hlasování nezdržel. 
 
Během jednání v 16.54 odešel Z. Tomeček. Nadále bylo přítomno 20 členů zastupitelstva 
města. 
 
 
 

5. Aktuální informace o cyklostezkách 
Mgr. Kateřina Škarpichová, vedoucí oddělení strategického plánování a projektového 

řízení, předložila k projednání aktuální informace v oblasti cyklostezek v Bystřici pod 
Hostýnem, resp. v Podhostýnském mikroregionu. 
Město v současné době disponuje dvěma koncepčními dokumenty, které se týkají 
cykloturistiky a cyklodopravy. Jedná se o studii Cyklistická doprava a cykloturistika 
v Podhostýnském mikroregionu, jejíž zpracování si v roce 2007 zadal u projekční firmy 
Dopravní projektování svazek obcí Podhostýnský mikroregion. Studie řeší cykloturistiku 
(rekreační využití) a cyklistickou dopravu (dojíždění za prací, do škol, za službami) 
v mikroregionu, to vše v návaznosti na okolí. Posouzeny byly stávající cyklotrasy a navrženy 
nové cyklotrasy mezi obcemi PMR.  
 
Druhým koncepčním dokumentem je Generel cyklistické dopravy města Bystřice pod 
Hostýnem, jehož zpracování si objednalo v roce 2008 město, který navrhuje konkrétní 
opatření pro řešení cyklodopravy v intravilánu města vč. propojení města na jeho místní 
části. Na tato opatření by měla navázat postupná realizace jednotlivých úseků cyklistické 
infrastruktury, která zajistí pro cyklistu bezpečný prostor pro dopravu a zejména v úsecích 
silně zatížených motorovou dopravou segreguje cyklisty.  Mezi navrhovaná opatření patří 
např. cyklistická stezka Bystřice pod Hostýnem – Bílavsko, cyklistická komunikace Bystřice 
pod Hostýnem – Slavkov pod Hostýnem, vazba mezi centrem a železniční stanicí, vazba od 
centra směrem do místní části Rychlov, vazba z centra směrem na Chvalčov.  
 
Stávající Akční plán města Bystřice pod Hostýnem na období 2015-2017 zahrnuje aktivitu 
„Aktualizace studie cyklistické dopravy“, která byla plánována na rok 2016 za 
předpokládanou cenu 200.000 Kč. Koncem měsíce dubna letošního roku proběhlo 
k problematice cyklostezek jednání vedení města s předsedou Podhostýnského 
mikroregionu. Mikroregion má v letošním roce vyčleněnu určitou částku na aktualizaci 
mikroregionální studie z roku 2007, která by měla primárně řešit cyklodopravu, tedy 
propojení jednotlivých obcí PMR cyklostezkami, které odvedou cyklisty z frekventovaných 
úseků komunikací. Požadavkem města na zpracování je podrobné řešení cyklodopravy na 
území města Bystřice pod Hostýnem a jeho propojení na místní části a na sousední obce.   
 
Na výstavbu cyklostezek se nabízejí v podstatě dva dotační tituly. Příspěvky na výstavbu 
a údržbu cyklistických stezek poskytuje Státní fond dopravní infrastruktury, kde může výše 
dotace činit až 85 % celkových uznatelných nákladů. K žádosti o dotaci již musí být připojena 
ověřená projektová dokumentace, položkový rozpočet či pravomocné stavební povolení.  
 
Dále to bude Integrovaný regionální operační program, který je vlastně pokračování 
Regionálních operačních programů a je určený na programovací období EU 2014 – 2020. 
Mezi podporovaná opatření v rámci Specifického cíle 1.2 Zvýšení podílu udržitelných forem 
dopravy patří výstavba a modernizace cyklostezek a cyklotras. Podporovány budou pouze 
cyklostezky a cyklotrasy sloužící k dopravě do zaměstnání, škol a za službami, nikoli ty 
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primárně budované na podporu cestovního ruchu. Spuštění programu prostřednictvím Výzev 
lze očekávat během letních měsíců, s tím, že dle poslední verze harmonogramu programu 
by měla být výzva na cyklostezky cca od listopadu 2015.  
 
Co se týče připravovaných aktivit v oblasti cyklostezek, které se uskuteční v letošním roce 
příp. v roce 2016, tak je to: 
1. Příprava investičního projektu „Stezka pro cyklisty a chodce, ulice Holešovská 

a Mlýnská“, která řeší realizaci nové stezky pro cyklisty a pěší, vedoucí od centrálního 
autobusového nádraží ulicí Holešovská do ulice Mlýnská a osazení nové lávky pro 
cyklisty a pěší přes říčku Bystřičku. Tímto bude vymezen vlastní bezpečný koridor pro 
nemotorovou dopravu, čímž se zvýší bezpečnost všech účastníků silničního provozu, 
přehlednost v daném úseku a plynulost dopravy. V letošním roce by měla být 
aktualizována projektová dokumentace z roku 2010, vyřízeno stavební povolení, tak, 
aby se nejpozději v lednu roku 2016 podala žádost o dotaci na Státní fond dopravní 
infrastruktury. 

2. Příprava investičního projektu na realizaci cyklostezky v úseku Bystřice pod Hostýnem – 
m. č. Rychlov.  

3. Zahájení jednání s Pozemkovým úřadem ohledně možnosti realizaci obslužné 
komunikace mezi m. č. Bílavsko směrem k obci Chomýž, kde jsou již provedeny 
pozemkové úpravy. 

4. Zahájení pozemkových úprav v k. ú. Bystřice pod Hostýnem, přičemž jedním z cílů 
těchto úprav je i příprava území pro realizaci cyklostezky Bystřice pod Hostýnem – m. č. 
Bílavsko. 

 

Diskuze: 

Mgr. Heryán hodnotí pozitivně navrhované cyklostezky, důležitou trasou je pro něj i dopojení  
cyklostezky Bystřice – Holešov (v první fázi). Momentálně nelze dopojit trasu v úseku 
Bystřice pod Hostýnem – Bílavsko, a to kvůli smlouvě o pronájmu zemědělských pozemků. 
Trasu Bílavsko – Chomýž je možné dopojit. Dále přednesl zastupitelům navrhované řešení 
cyklostezky, která by vedla z Bílavska do Rychlova. Tuto cyklostezku podrobněji popsal 
v prezentaci. 

Ing. Škarpichová dodala, že cykloturistika nebude hrazena ze státního fondu ani z dotací 
EU. 

Starosta dodal, že cyklostezka je dobrá, ale dala by se použít jen pro účely turistického 
ruchu. Doplnil, že tato problematika by se mohla dále projednat a mohl by se vytvořit projekt 
do SFDI. 
 
 

6. Odpovědi na dotazy občanů 

Starosta přečetl písemné dotazy a podněty, které před zasedáním zastupitelstva dostal od 
občanů. 
1. Jaká je výše pronájmu za hřiště Střediska volného času Včelín a jaké je jeho 

procentuální využití? 
Hřiště lze využívat jen v závislosti na počasí v období duben až říjen a v zimním období 
je možné na hřišti bruslit. V loňském roce se nebruslilo vůbec a letos pouze tři dny, počet 
přihlášených účastníků byl 1181, hřiště využívaly Sportovní hry, mateřská škola, atletika, 
tenis, gymnastika sportovní a moderní. Děti, které navštěvují Včelín, chodí na hřiště 
denně. Hřiště je prioritně využíváno pro zájmové vzdělávání, jelikož jsme jako školské 
zařízení kontrolováni Českou školní inspekcí. Výše pronájmu hřiště je 200 Kč za hodinu, 
a to na základě směrnice o pronájmu sportovišť schválené radou města 05.02.2014. 

2. Podnět k jednání s Českými drahami o vlakové zastávce na znamení u hřbitova. 
V minulosti už tohle jednání jednou proběhlo, bylo zamítnuto a to z důvodu velkého 
stoupání. Domnívá se, že je nereálné umístit zastávku, která je vzdálená 900 m od 
vlakového nádraží. Prioritou je dle jeho názoru zprovoznit zastávku v Bílavsku, která by 
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byla více využita. Přesto starosta navrhl jednání se Správou železniční dopravní cesty 
v nejbližším možném termínu. 

3. Podnět k připojení se na možnosti dotační podpory výstavby sociálního bydlení. 
Starosta dodal, že problematika sociálního bydlení již byla v tomto zastupitelstvu 
projednána v návaznosti na studií využitelnosti objektu Střední průmyslové školy 
nábytkářské v Tyršové ulici. 

4. Co je pravda na tom, že veřejné záchodky budou předělány na bezobslužné, občané 
protestují? 
Jednatel Technických služeb Ing. Norbert Jančo dodal, že o tomto návrhu uvažují, jelikož 
na údržbu veřejných záchodů jsou velké finanční náklady. Chtěl by zavést takový režim, 
jaký je na autobusovém nádraží.  

Mgr. Jelínková se dotázala, zda se prodlouží i otevírací doba. 

Ing. Jančo odpověděl, že veřejné záchodky budou v novém režimu otevřeny déle, fakticky 
by mohly být takto k dispozici 24 hodin denně. 

 

8) Závěr 

Protože dalších dotazů, ani připomínek, již nebylo a program jednání byl vyčerpán, starosta 
v 17:20 hodin ukončil 4. jednání zastupitelstva města. 
 

 
Zápis vyhotoven dne 20.05.2015 
 
 
 
 

Mgr. Zdeněk  P á n e k   

starosta města 
 

 

 

 

Ověřovatelé zápisu: 

 

 

Tomáš Horák podpis   datum  
jméno 

 

 

Jiří Ott 
jméno  podpis   datum  
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U S N E S E N Í 

ze 4. zasedání Zastupitelstva města Bystřice pod Hostýnem konaného dne 13.5.2015 

od 15 hodin v zasedací síni Městského úřadu Bystřice pod Hostýnem 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
Zastupitelstvo města po projednání a v souladu se zákonem čís. 128/2000 Sb., o obcích, ve 
znění pozdějších předpisů: 
 

 
s c h v a l u j e  

 

1/4/2015 rozpočtové opatření č. 10/2015, kterým se upravují schválené výdaje rozpočtu 
2015. 

 

4-C1a/4/2015 změny rozpočtu dle rozpočtového opatření č. 11 /2015, kterým se upravují 
příjmy a výdaje schváleného rozpočtu 2015. 
 

 

r o z h o d l o 

 

2/4/2015 uzavřít se Zlínským krajem tř. T. Bati 21, Zlín, Dodatek č. 2 ke smlouvě 
č. O/0092/2010/DOP o poskytnutí finančního příspěvku za účelem zajištění dopravní 
obslužnosti dle zákona č. 111/1994 Sb., o silniční dopravě, v období od 01. 01. 2015 a dále, 
na částku 100 Kč na jednoho obyvatele. 

 

4-A1/4/2015 prodat …………………, pozemek parc. č. 2251/8 o výměře 397 m
2
 a část 

městského pozemku parc. č. 2251/9 o výměře cca 1.000 m
2
, k. ú. Bystřice pod Hostýnem, 

a to za kupní cenu 70 Kč/m2. 

 

4-A2/4/2015 neprodávat v současnosti část městského pozemku  parc. č. 2840/22 o výměře 
145 m2, k. ú. Bystřice pod Hostýnem. 
 

4-A3/4/2015 prodat ………………, městské pozemky  parc. č. 1611/10, parc. č. 1611/14, 
parc. č. 1611/13 a parc. č. 1611/15 o celkové výměře 265 m

2
, v k. ú. Bystřice pod Hostýnem, 

a to za celkovou kupní cenu 26.500 Kč. 
 

4-B1/4/2015 vykoupit od dosavadního vlastníka pozemek parc. č. 488/5 o výměře 1310 m
2
, 

v k. ú. Sovadina, a to za celkovou kupní cenu 131.000 Kč. 
 

4-B2/4/2015 vykoupit od dosavadního vlastníka pozemek parc. č. 2817/7 o výměře 122 m
2
, 

v k. ú. Bystřice pod Hostýnem, a to za celkovou kupní cenu 12.200 Kč. 
 

4-C1b/4/2015 uzavřít Dohodu o mimosoudním narovnání, mezi Městem Bystřice pod 
Hostýnem a účastníky: 

panem ……………………………, 

paní ……………………………...., 

paní ………………………………., 

paní ………………………………., 

jejímž předmětem je vypořádání vzájemných vztahů tak, že 
a) Město Bystřice pod Hostýnem se stává vlastníkem nemovitostí, a to pozemku p. č. 

408/1, o výměře 1558m² a pozemku p. č. 408/13 o výměře 242 m², zapsaných v k. ú. 

Bystřice pod Hostýnem, u Katastrálního úřadu pro Zlínský kraj, katastrální pracoviště 

Holešov 
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b) Město Bystřice pod Hostýnem zůstává vlastníkem st. p. č. 73 o výměře 633 m² 

s objektem č. p. 25 a  pozemku p. č. 211, o výměře 1102m² v k. ú. Bystřice pod 

Hostýnem, obec Bystřice pod Hostýnem, u Katastrálního úřadu pro Zlínský kraj, 

katastrální pracoviště Holešov 

c) Město Bystřice pod Hostýnem zaplatí na vypořádání vzájemných závazků 

Účastníkům částku 905400,- Kč (slovy: devět set pět tisíc čtyři sta korun českých). 

Částka je určena znaleckým posudkem č. 1463-018-2015 ze dne 21.01.2015, 

znaleckého ústavu STATIKUM s.r.o., a je stanovena jako „obvyklá cena pozemků bez 

VTL plynového vedení“ zjištěná komparativní metodou. Částka bude uhrazena 

nejpozději do 31.12.2015. 

 

p o v ě ř u j e 

 

3/4/2015 v souladu s § 11 a zákona č. 301/2000 Sb., o matrikách, k přijetí prohlášení 
snoubenců ke vstupu do manželství paní Mgr. Šárku Jelínkovou. 

 

 

 

 

 

 

Mgr. Zdeněk Pánek 

starosta města 

Mgr. Pavel Malének 

místostarosta 

 

 

 

 


